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«Інтелект – Творчість – Успіх»
8 червня у Палаці студентів 

Дніпровського національного 
університету ім. О. Гончара від-
булася святкова церемонія під-
ведення підсумків ювілейного, 
15-го міського конкурсу на кра-
щу науково-практичну розробку 
«Інтелект – Творчість – Успіх». 
Цього року до фіналу увійшло 
100 учасників. Отримали пере-
могу 69 молодих дослідників.

Конкурс «Інтелект – Творчість – Успіх» 
проводиться у Дніпрі з 2002 року місь-
кою організацією роботодавців спільно з 
Дніпровською міською радою з метою за-
лучення студентської молоді до науково-
дослідницької роботи, формування ка-
дрового поповнення для підприємств та 
організацій міста.

Конкурс дає можливість кожному учас-
нику перевірити свої знання та вміння, а 
також внести новизну в проект для прак-
тичного застосування. Конкурс допомагає 
оцінити професійний рівень учасників, 
а головне – дає поштовх для подальшого 
розвитку і поглиблення знань. 

Цього року від аграрно-економічного 
університету перемогли 6 конкурсних ро-
біт у різних номінаціях, виконавцями яких 

були студенти агрономічного факультету, 
навчально-наукового інституту економі-
ки, факультету водогосподарської інжене-
рії та екології. Перемогу та диплом за пер-
ше місце отримали Дмитро Качина (на-
уковий керівник: доцент Котченко М.В.), 
Валерій Дуб і Володимир Бебешко (на-
укові керівники: доцент Назаренко М.М., 
старший викладач Іжболдін О.О.), друге 

та третє міс-
це виборо-
ли два про-
екти Юлії 
Овчаренко і 
Владислава 
Польщі (на-
уковий ке-
рівник: до-
цент Андру-
севич К.В.), 
диплом за 2 
місце отри-
мала Аліна 
К о з и н е ц ь 

(науковий керівник: старший викладач 
Кобернюк С.О.) та дипломом за третє міс-
це було нагороджено Євгенію Стасовську 
(наукові керівники: доцент Ворошилова 
Н.В., асистент Кацевич В.В.).

Вітаємо переможців – студентів 
аграрно-економічного університету та їх 
наукових керівників і сподіваємось на по-
дальшу успішну участь у конкурсах.

Рада молодих вчених ДДАЕУ

В гостях делегація  
з Франції
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Підготовка кадрів є важливою лан-
кою в діяльності підприємства. І це 
справді так, оскільки цього потре-
бує сучасний етап розвитку науково-
технічного прогресу, у тому числі в га-
лузі зернопереробних підпри-
ємств.

Тому на прохання керів-
ників елеваторної промисло-
вості «ОПТИМУС АГРО» ра-
зом з директором інституту 
післядипломної освіти проф. 
І.І.Вінниченком і згодою рек-
тора А.С.Кобця був укладений 
договір про підвищення ква-
ліфікації фахівців елеваторів 
та хлібоприймальних підприємств на 
базі Дніпропетровського державного 
аграрно-економічного університету. 
Провідною кафедрою призначена кафе-
дра технології зберігання і переробки 
сільськогосподарської продукції.

Навчання фахівців елеваторної про-
мисловості відбулося в два етапи, а 
саме: техніків-технологів виробничо-
технічних лабораторій елеваторів з 24.04. 
по 28.04. 2017 рр. (19 чоловік) та завід-
уючих виробничо-технологічних лабора-
торій з 29.05. по 2.06. 2017 рр. (9 чоловік) 
«ОПТИМУС АГРО» Запорізької, Дніпро-
петровської та Кіровоградської областей.

Навчання проводили досвідчені про-
фесори і доценти кафедри, а також залу-
чались представники ТОВ «Вента Лаб».

Програма підвищення 
кваліфікації передбачала 
декілька напрямів:
Організація охорони пра ці 
на елеваторах та пожеж-
ної безпеки, яку про вели 
ст. викладач А.М. Крав чук 
та провідний інженер з охорони праці 
П.Ф.Маслюженко 

Законодавча, нормативно-регламен-
ту ю ча база (Закони, інструкції про 
 ведення обліку й оформлення операцій 

із зерном і продуктами його переробки 
на хлібоприймальних, зернопереробних 
підприємствах та форми первинних до-
кументів про якість зерна, в своїх лек-
ціях відобразила доц. Н.В. Грекова).

Особливості очищення зерна та сушін-
ня насіння соняшнику та чинники, що 
впливають на технологічні режими, і 
значення зав. ВТЛ в процесах, ситуації, 
що виникають на елеваторах детально 
висловив проф. Ю.О. Чурсінов.

Формування системи якості продук-
ції, методи визначення показників якості 
зерна та насіння, шкідники хлібних за-
пасів та засоби боротьби з ними. Елек-
тронна презентація доц. С.А. Черних. 

Зміни, що відбудуться в законодав-
чій базі зернової галузі, режим збері-
гання та стандартизації зерна, права та 
обов’язки зав. ВТЛ та підлеглих техніків, 
лаборантів. Доповів слухачам професор 
М.Я.Кирпа в лабораторії оцінки якості 
зерна інституту зернового господарства.

Представниками ТОВ «Вента Лаб» 
було продемонстровано нове сучасне 
обладнання і наведено його характерис-
тику для визначення показників якості 
зерна та насіння.

Практична підготовка слухачів про-
водилась в умовах ЗАТ «Агро-Союз» 
Синельниківського району та Техно-
логічному коледжі, які практично від-
мивали клейковину в зерні, визначали 

фізико-хімічні показники насін-
ня соняшнику в умовах лабора-
торії і проводили ці заняття зі 
слухачами доц. М.В.Луценко і 
ст. викладач В.С.Калина.

У процесі підвищення квалі-
фікації техніки-технологи і за-
відувачі ВТЛ мали можливість 
ознайомитися з методами оцін-
ки якості зерна та насіння, ви-
значеннями фізико-хімічних по-

казників, фізичними й теплофізичними 
властивостями зернової маси та іншими 
теоретичними питаннями.

Для одержання найбільш широкої, но-
вої інформації спеціально для виробнич-
ників викладачі кафедри розробили муль-
тимедійні презентації, в яких детально 
пред ставили матеріали, що стосуються 
елеваторних підприємств. Спілкування 
науковець-виробник відбулося творчо, з 
 використанням новітніх технологій, віт-
чизняного й зарубіжного досвіду. Не обі-
йшлося й без підсумкової атестації і заліку.

Слухачі і науковці переконані, що та-
ке науково-виробниче навчання продо-
вжуватиметься і корисно впливатиме на 
результати роботи, підвищення якості 
виконання технологічних операцій, по-

кращення рівня експлуата-
ції і обслуговування облад-
нання в галузі зберігання та 
переробки зерна і насіння, а 
з часом міцнітиме.

Виробничники отрима-
ли свідоцтва про підвищен-

ня кваліфікації.
Н.В. Грекова, С.А. Черних,  

доценти кафедри технології  
зберігання і переробки  

сільськогосподарської продукції

Творча співпраця науковців і виробничників

Вітаємо  
з захистом  

випускників  
2017 року  
освітньо-

кваліфікаційного 
рівня  

«Бакалавр»  
з напряму  
підготовки  

«Агрономія»!
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Як уже повідомлялось раніше, 
ДДАЕУ виграв ґрант для участі у 
трирічній програмі «Ерасмус +», яка 
забезпечує фінансування стажуван-
ня та обмін досвідом для аспірантів, 
викладачів та науковців у країнах ЄС 
на період з 2016-2018 роки. У другому 
семестрі навчального року 2016-2017 
за білатеральною співпрацею з уні-
верситетом м.Жирона (Іспанія) чоти-
римісячне стажування пройшли дві 
аспірантки з Інституту біотехнології 
та здоров’я тварин Тетяна Куліуш та 
Надія Макеєва. 

З 22-го по 30-те травня за про-
грамою мобільності персоналу ви-
кладачів та науковців ЄС «Ерасмус 
+» в університеті м.Жирона пере-
бували керівник центру природно-
го агровиробництва, проф. 
М.М.Харитонов та керівник 
Покровської НДС рекуль-
тивації, с.н.с. М.Г.Бабенко. 
З університету м.Жирона 
приймали була дослідниць-
ка група іспанських викла-
дачів.

Програма обміну досві-
дом передбачала участь у 
науковому семінарі для об-
говорення результатів дослі-
джень проб, що були відібра-
ні як в умовах еколандшафтів 
в Дніпропетровській області 
так і в провінції Каталонія, 
а потім підготовлені та про-

аналізовані в науковому центрі уні-
верситету м.Жирона. Особлива увага 
була прикута до двох стаціонарів з ви-

рощування сільсько-
господарських куль-
тур. Перший стаціонар 
був започаткований 
професором Джиован-
ні Пардіні, як соціаль-
ний проект для виро-
щування і безкоштов-
ного постачання про-
дукції овочівництва в 
центри для соціально 
незахищених людей.

Перебування на 
території навчально-
дослідної сільськогос-
подарської станції до-
зволило ознайомитись 
із її джерелами фінансування, науко-
вими напрямками та зв’язками з вироб-

ництвом. Показовим є той факт, що у 
фінансуванні розробок інноваційних 
технологій з вирощування зернових 
та плодових культур беруть участь 
не тільки університет м.Жирона, але 
й муніципалітети: Барселона, адміні-
страція провінції Каталонія.

Вчені навчально-дослідної сіль-
ськогосподарської станції залучені у 
процес селекції перспективних твер-
дих сортів пшениці, насіннєвий мате-
ріал яких, після виробничого випро-
бовування, продають для вирощуван-
ня у південних провінціях Іспанії.

Багато уваги приділяється розроб-
ці інтегрованих систем захисту інтен-
сивних насаджень яблунь від граду, 
зайців, шкідників та хвороб.

Дослідна станція має навчально-
дослідні лабораторії для виконання 
лабораторних досліджень якості про-
дукції, визначення ступеню стиглості 
за допомогою електронного пенетро-
метру. Дослідний корпус вміщує де-

кілька холодових камер для визначен-
ня технологічних умов збереження 

плодів у контрольованому 
газовому середовищі.

Окремий час було при-
ділено особливостям за-
безпечення лабораторно-
практичних занять на фа-
культеті природничих наук 
університету м.Жирона.

Багато аудиторій вмі-
щують модельне експе-
риментальне обладнання 
для пошуку оптимальних 
технологічних умов пере-
робки харчової продукції і 
біомаси для отримання біо-
газу та біодеградабельного 
пластичного матеріалу. 

Гордістю університету є і бібліоте-
ка, яка розташована на трьох поверхах 
та дає можливість працювати студен-
там з ранку і до вечора.

Подальші плани двостороннього 
співробітництва у першому семестрі 
2017-2018 років передбачають черго-
вий візит двох іспанських професорів 
до нашого університету. Виділено од-
не місце для забезпечення чотиримісяч-
ного стажування аспіранта з ДГАЕУ в 
іспанському університеті цієї осені 
для подовження наукових досліджень 
у науково-дослідній групі професора 
Джиованні Пардіні. 

Треба відзначити, що подовження 
 співпрацю з цим університетом зале-
жить від рівня професійної підготов-
ки, вмотивованості й англомовної 
 підготовки  аспірантів та викладачів.

Проф. М.М.Харитонов,  
координатор проекту,  

керівник центру природного  
агровиробництва

ДДАЕУ у програмі ЄС «Ерасмус +»
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З 6 по 9 червня у студентів другого курсу факульте-
ту водогосподарської інженерії та екології спеціальнос-
ті «Гідротехніка (водні ресурси)» проходила навчальна 
практика з ґрунтознавства. Метою практики є закріплен-
ня теоретичних знань, набутих студентами протягом ро-
ку. Під час практики студенти ознайомились з умовами 
ґрунтоутворення місця обсте-
ження (балка Тунельна) та за-
кономірностями топографіч-
ного розміщення ґрунтів в 
при роді. Опанували навички 
орга нізації та виконання ро-
біт пов'язаних з визначенням 
морфологічних ознак ґрунтів. 
Отримали практичні навички 
щодо встановлення генетич-
ного типу ґрунту, визначення 
способів раціонального вико-
ристання та підвищення родю-

чості ґрунтів. Та-
кож потім про-
вели камеральну 
обробку відібра-
них зразків ґрун-
ту в навчальній 

лабораторії кафедри екології і охорони 
довкілля ДДАЕУ. 

Керівники практики: доцент кафе-
дри екології та охорони навколишньо-
го середовища Зленко І.Б. та асистент 
кафедри Кацевич В.В.

В.В. Кацевич, асистент  
кафедри екології та охорони  
навколишнього середовища

А ми в Тунельну балку!

4 червня до Аграрно-економічного 
університету завітала французька де-
легація у складі директора Приватно-
го сільськогосподарського ліцею Сент-
Крістоф Бенуа Верденаля, заступниці 
директора ліцею з міжнародних про-
грам Крістін Оберлінта. Також у ліцеї 
було обрано 4 студента, які приїхали 
по обміну зі студентами нашого уні-
верситету. Стажування відбудеться 
впродовж місяця. Програма передба-

чає ознайомлен-
ня та вивчення 
технології ви-
рощування гід-
робіонтів в різ-
них водоймах, 
особливостей 
іхтіофауни в 
 акваторіях на-
шої області, 
працю в науко-

вих лабораторіях, ві-
зити до екологічних 
місць рекреації та за-
повідних природоохо-
ронних зон, участь у 
рекреаційному рибни-
цтві та багато інших 
заходів.Під час профе-
сійного стажування у 
вересні 2016 р. доцен-
та кафедри водних біо-
ресурсів та аквакуль-

тури біотехнологічного факультету 
О.В.Гончарової у LycéeAgricolePrivé 
SaintChristophe (Франція) були обго-
ворені напрямки для співпраці з ДДАЕУ 
та підписаний меморандум.

Враховуючи напрям діяльнос-
ті – водні біоресурси та аквакуль-
тура, вже обрані студенти нашого 
ВНЗ, які здійснять стажування у 
LycéeAgricolePrivé SaintChristophe за 
напрямом підготовки «Водні біоре-
сурси та аквакультура».

«Колос» запрошує
База відпочинку ДДАЕУ «Колос» (коса Пересип, смт. Кирилівка) з 10 червня 

розпочала оздоровчий сезон. Вартість проживання: в кімнатах «економ»  – 100 
грн, в кімнатах «з частковими зручностями» – 150 грн, з «підвищеним ком-
фортом» 200 грн. Члени профспілки ДДАЕУ та члени їх родин мають право 
на знижку. 

Бажаючим відпочити прохання надати до канцелярії заяву з телефонами на 
ім’я ректора. З усіх питань звертатись в кабінет 138 (АГЧ).

Тел. (056 )713-51-59, 744-31-25.

Делегація з Франції
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У 2017 році виповню-
ється 50 років від засну-
вання кафедри інформа-
ційних систем і техноло-
гій, що входить до складу 
Навчально-наукового ін-
ституту економіки. Під на-
звою кафедра економіко-
математичних методів та 
обчислювальної техніки 
вона була створена в 1967 
році з метою впроваджен-
ня прогресивних техно-
логій автоматизованої об-
робки даних сільського господарства. 
Першим завідувачем кафедри став 
випускник Дніпропетровського сіль-
ськогосподарського інституту, канди-
дат економічних наук М.С. Дроздов, а 
беззмінним старшим лаборантом і по 
сьогодні залишається Н.Г. Драган. 

У липні 1970 року кафедру було 
перейменовано на кафедру економіч-
ної кібернетики. Її завідувачами бу-
ли доктори наук, професори І.М. Ла-
дичук (1976-1994 рр.) та М.П. Тіман 
(1994-2000 рр.). Із того часу студен-
ти всіх спеціальностей та напрямів 
підготовки агроуніверситету почали 
опановувати основи комп’ютерних 
технологій для забезпечення ефек-
тивного ведення аграрного виробни-
цтва, до чого доклали свій безцінний 
багаторічний досвід та невичерпний 
творчий потенціал доценти Б.Л. Дін-
цен, О.В. Никитченко, Е.І. Облєцов, 
В.Ф. Чистякова, старші виклада-
чі І.Г. Герасимова, С.М. Доженко-
ва, Н.К. Калашнікова, С.М. Кірєєва, 
Д.Л. Мірошниченко, С.Л. Сілкіна.

З 2000 по 2007 рік кафедру очо-
лювала кандидат технічних наук, 
доцент, «Відмінник освіти України» 

Т.М. Пашова, за ініціативою якої під-
розділ одержав сучасну назву – кафе-
дри інформаційних систем і техноло-
гій. Кількість навчальних дисциплін 
кафедри зросла до понад 60-ти найме-
нувань, було облаштовано аудитор-
ні класи персональних комп’ютерів, 
розгорнута локальна мережа агроуні-
верситету з виходом в Internet. 

З 2007 року завідувачем кафедри 
є доктор економічних наук, профе-
сор Н.К. Васильєва. Нині на кафедрі 
працюють: доценти к.е.н. С.І. Мороз, 
к.е.н. С.А. Нужна, к.т.н. Н.М. Сама-
рець, к.т.н. Є.М. Харченко, старші 
викладачі к.ф.-м.н. С.О. Горбонос, 
к.е.н. О.М. Карамушка, О.О. Келюх, 
І.І. Шрамко, к.т.н. В.І. Щека, викладачі 
М.О. Кравець, О.А. Колісник, фахівці 
О.Ю. Орєшніков, С.В. Перков. Колек-
тив кафедри підтримує традиції попе-
редніх поколінь у справі якісного ви-
конання почесної та відповідальної мі-
сії з комп’ютеризації процесів управ-
ління аграрного сектору з застосуван-
ням сучасних інформаційних техно-
логій та економіко-математичного 
апарату. Здобутки кафедри постійно 
примножуються завдяки знайомству 

з новітніми комп’ютерними 
науковими та навчальними 
досягненнями й розроб-
ками під час закордонних 
стажувань в університе-
тах Кордоби (Іспанія), Плі-
мута (Велика Британія), 
Вайєнштефан-Тріздорф (Ні-
меччина), Коламбії (США). 
За останні роки на кафедрі 
підвищився фаховий рі-
вень науково-педагогічних 
працівників – захищено 5 
кандидатських дисерта-

цій, п’ятий рік поспіль проводиться 
Всеукраїнська науково-практична 
конференція «Інформаційні техноло-
гії в агробізнесі та аграрній освіті», 
публікуються навчальні посібники, 
рекомендовані до застосування про-
фільними Міністерствами України. 
Для посилення матеріально-технічної 
бази та модернізації комп’ютерного 
парку до ювілею від ректорату агро-
університету кафедрою одержано по-
дарунок – новий комп’ютерний клас 
на 10 ПК. 

Кафедра інформаційних систем і 
технологій впевнено крокує у скла-
ді міцного і дружнього колекти-
ву Дніпропетровського державного 
аграрно-еконо мічного університету 
до його 100-річного ювілею, працює 
на підтримку його авторитету серед 
навчальних закладів міста, України та 
світу, налаштована на подальший роз-
виток, готова відповідати на виклики 
часу і рухатись вперед, щоб продо-
вжувати сіяти на ниві аграрної освіти 
та науки розумне, добре й вічне.

Колектив кафедри інформаційних 
систем і технологій

До 50-річного ювілею кафедри 
інформаційних систем і технологій 

Студентська республіка-2017
З 30 червня по 2липня сту-

дентська молодь вишів Дніпра, 
Кам’янського та Кривого Рогу ві-
зьме участь у регіональному етапі 

Всеукраїнського мультифестивалю «Студентська республіка-
2017». У цьому році фестиваль традиційно пройде на Монас-
тирському острові де 15 команд (у кожній по 30 осіб) протягом 
3-х днів будуть жити, готувати їжу, заробляти студентську ва-
люту, брати участь у спортивних заходах. За підсумками фес-
тивалю пройдуть вибори студентського мера.

Команду нашого університету буде очолювати студент 
агрономічного факультету Олександр Сімченко. Разом з 
Катериною Калугіною, Анною Старушенко, Анною Горо-
бець, Іваном Задонцевим, Іштваном Кіраль, Анастасією 
Чеботаренко, Юлією Кононенко та багатьма іншими кре-
ативними дівчатами та хлопцями наша команда спробує 
вибороти високі місця у різного роду змаганнях. Побажа-
ємо нашими кращим студентам перемоги.

Олег Поплавський, заступник проректора  
з науково-педагогічної роботи
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Мене звати 
Ольга Колєс-
нік з мальов-
ничого сели-
ща Вишневе 
П’ятихатського 
району. Навча-
юся на 2 курсі 
Ерастівського 

коледжу ім. Е.К. Бродського ДДАЕУ.
Розповідь про себе хотілося б почати 

словами відомого філософа Жан Жака 
Руссо «Єдиний засіб утримати державу 
в стані незалежності від будь-кого – це 
сільське господарство. Торгівля ство-
рює багатство, а сільське господарство 
забезпечує свободу».

Моє захоплення професією агронома 
розпочалося з того часу, коли мені ста-
ло відомо ім’я мого видатного земляка 
Ераста Бродського, яке завжди викли-
кало в мене повагу і захоплення. Адже 
він розвивав і прославляв наш край. 
Це був справжній господар, меценат, 
патріот.

Саме Ераст Бродський в 1899 р. по-
будував і наш коледж. В різні роки, то-
ді ще Ерастівський сільськогосподар-
ський технікум закінчив мій дідусь 
Володимир, бабуся Антоніна, бабуся 
Параска. Мій тато також в 1988 р. за-
кінчив наш технікум і продовжив на-
вчання в Дніпропетровському держав-
ному університеті.

Тому і не дивно, що не я вибирала, а 
професія вибрала мене.

Всі мої предки працювали на землі. 
Коли після закінчення 9-го класу, я ого-
лосила однокласникам, що хочу стати 
агрономом, вони не зрозуміли мій вибір.

Адже ця професія чомусь не користу-
ється популярністю серед молоді. Мене 
підтримав мій рідний дядько Валерій 
Ісаєнков (до речі, теж випускник Дні-
пропетровського державного аграрно-
економічного університету, а зараз ди-
ректор Ерастівської дослідної станції 

зернових культур Національної аграр-
ної Академії наук України). Він розпо-
вів мені, що агроном – це надзвичайно 
складна, цікава професія. Але головне, 
що ця робота потребує пильності, від-
даності, захоплення справою. Агроно-
ми знають, коли і як сіяти с.г. культури, 
чим і як удобрювати, коли збирати, як 
зберегти врожай, як його збільшити.

По-справжньому я закохалася у свою 
професію, коли стала студенткою Ерас-
тівського коледжу ім. Е. К. Бродського 
ДДАЕУ.

Тут на практиці мені довели, що 
в одній особі агроном – це і вчений-
селекціонер, і менеджер, і економіст, 
і інженер. Агроном повинен постій-
но вчитися, добре розбиратися в при-
родних процесах, удосконалюватися в 
своїй професії, цьому вчать мене і ви-
кладачі.

Тепер мої однокласники дивляться 
на мене з заздрістю. Вони тільки закін-
чують 11-ий клас, а я вже другокурсни-
ця коледжу, студентка Малої академії 
наук України Дніпропетровського від-
ділення, де при допомозі моїх настав-
ників Наталії Ярославівни Фурман, 
викладача коледжу та Марини Вален-
тинівни Котченко, доцента кафедри 
рослинництва нашого університету, за-
йняла 3 місце у 2 обласному етапі Всеу-
країнського конкурсу-захисту науково-
дослідницьких робіт Малої академії 

наук України (відділення екології та 
аграрних наук).

Крім державної, отримую ще й об-
ласну стипендію, за підсумками успіш-
ності за 2 курс педагогічна рада коле-
джу подала мою кандидатуру на отри-
мання Президентської стипендії.

Сьогодні я беру участь в конферен-
ціях різного рівня: нагороджена Ди-
пломом І ступеня за високий рівень 
представленої роботи у 8-ій регіональ-
ній науково-практичній конференції з 
екології серед студентів ВНЗ І-ІІ рівня 
акредитації на тему «Вплив нітратів на 
організм людини».

Маю Диплом І ступеня за активну 
участь у 4 регіональній студентській 
конференції з біології на тему «Бота-
ніка в житті людини». Мені оголошена 
подяка за участь в регіональній олімпі-
аді з математики Дніпродзержинського 
регіону.

Я постійно захищаю честь коледжу в 
спортивних змаганнях. Зайняла І місце 
в змаганнях з легкоатлетичного кросу, 
присвячених Дню пам’яті і примирен-
ня, виборола ІІІ місце у фінальних зма-
ганнях з легкої атлетики на дистанції 
400 м за програмою обласних сільських 
спортивних ігор Дніпропетровщини.

В мене активне, насичене цікавими 
подіями життя. В травні 2017 р. ста-
ла переможницею конкурсу «Студент 
року-2017» серед аграрних ВНЗ області. 
Я дуже люблю подорожувати, займаюся 
бджільництвом, спортом, плету, є учас-
никцею самодіяльного танцювального 
колективу «Вишенька» Вишнівської те-
риторіальної об’єднаної громади.

І зараз, коли знайомі запитують, яку 
професію обрала, з гордістю відпові-
даю: я –агроном!

Впевнена, що за цією професією май-
бутнє України!

Ольга Колєснік, студентка  
ІІ курсу Ерастівського коледжу  

ім. Е.К. Бродського ДДАЕУ

20 червня у Дніпропетровському 
державному аграрно-економічному 
Університеті розпочалися заняття 
«Університету третього віку» за агро-
номічним напрямом. Викладачі уні-
верситету поясняють як вирощувати 
та захищати рослини від шкідників, створювати унікальний 
ландшафтний дизайн і забезпечити себе хорошим урожаєм. 
Нову секцію створили на прохання літніх студентів за під-
тримки міського голови Дніпра Бориса Філатова.

Через спеку на першу лекцію прийшли близько ста аграріїв-
початківців. Решта зможуть надолужити матеріал під час на-
ступних занять. Загалом цього місяця заплановано 4 лекції. 

Більш поглиблене навчання розпочнеть-
ся вже у вересні й триватиме близько 3 
місяців. Перші слухачі покладають на 
новий курс чималі сподівання. Досвід-
чена дачниця Людмила Боброва понад 
усе полюбляє вирощувати квіти. Жінка 

розповідає: щосезону намагається втілювати на власних клум-
бах нові та дієві секрети квітникарства. Дізнатися ще більше па-
ні Людмила хоче саме під час лекцій в Університеті третього 
віку. На перше заняття вона прийшла разом із подругами.

Записатися до Університету третього віку можна за теле-
фоном (056) 778-03-44, а також у районних територіальних 
центрах.

Університет третього віку в ДДАЕУ

• Наші коледжі Я – агроном!
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На конференції були представлені 
три доповіді викладачами нашої кафе-
дри: Швайко В.М., Гурідовою В.О. та 
Дем’яненко А.Г., які будуть надруковані 
у «Віснику ЗНУ», фізико математичні-
науки. Проведення цієї щорічної на-
укової конференції, в якій взяли участь 
представники і дальнього зарубіжжя, 
підтверджує важливість механіки, фун-
даментальних наук для інженерної осві-
ти та розвитку народного господарства. 
Учасниками конференції була схвалена 
та визнана актуальною на сьогодення 
доповідь «С.П.Тимошенко та сучасна 
інженерна освіта в Україні: деякі реа-
лії, проблеми та перспективи» на секції 
«Сучасні проблеми інженерної освіти». 
Під час конференції була організована 
екскурсія до «Музею техніки Богусла-
єва», що вражає масштабом підібраної 
еспозиції машин та двигунів. 

На конференції підіймалось питан-
ня реформування інженерної освіти, 
яка багатьом фахівцям скидається на 
псевдореформи, що руйнують інженер-
ну освіту в Україні. Засновники інже-
нерної освіти, визнані світовою науко-
вою спільнотою, у світовому масштабі 
О.М.Крилов, С.П.Тимошенко та інші 
пропагували наступне. У своїх спогадах 
видатний український вчений-механік, 
академік С.П. Ти мошенко, життя та 
науково-педагогічна діяльність якого, 
протягом 50 років пройшли не тільки в 
Україні, а й у багатьох державах Європи 
та Америки писав: «Ґрунтовна підготов-
ка з математики і основних технічних 
предметів давали нам величезну пере-
вагу перед американцями». На жаль, 
цього не можна сказати про сучасну 
вищу інженерно-технологічну освіту 
в Україні. Переважно ситуація така, як 
сказав багато років тому засновник зем-
леробської механіки, академік В.П. Го-
ряч кін – «Общий уровень сельскохозяй-
ственного машиностроения очень низок 
и производит грустное впечатление». 
Складається враження, що в Україні не 
потрібна власна сільськогосподарська, 

землеробська техніка, власні технології 
і таке інше, не кажучи вже про сільсько-
господарську (землеробську) механіку, 
бо техніка закуповується за кордоном 
для обробітку нашої землі. 

ХХI сторіччя – інформаційне, сто-
річчя нанотехнологій та економіки 
знань, а тому єдиним виходом, най-
важливішим етапом якості інженерної 
освіти є закладання, формування фун-
даменту зі знань фізико-математичних 
та інженерно-технічних дисциплін, 
про що у свій час, як уже наголошува-
лося, влучно сказав С.П. Тимо шенко.

Фундаментальність інженерної осві-
ти в Україні за останні роки, так званого 
реформування, втрачена. Сучасна пара-
дигма освіти ХХI століття полягає не в 
отриманні освіти на все життя, а у освіті 
впродовж усього життя. І саме фахівець, 
який має міцну та надійно закладену ба-
зу, фундамент, зможе продовжувати та 
розвивати свою справу. Машини, тех-
нології дуже стрімко змінюються, онов-
люються швидше в рази ніж покоління. 
«Фахівця творить його власна діяль-
ність» – треба лише, щоб він умів учити-
ся, вчитися все життя. Для цього школа 
повинна прищепити йому культуру, лю-
бов до справи, до науки, допомогти кри-
тичному опануванню знань.

Автори статті «Сучасні вимоги до 
кваліфікації агроінженера» В.І. Пас-
тухов та Ю.О.Борхаленко пишуть, що 
«вдосконалення підготовки інженерів-
механіків на сьогодні не  повною мірою 
враховує процеси, що відбуваються 
в АПВ». Перейменовують інженера-
механіка в агроінженера, а далі автори 
пишуть, що це буде «кваліфікований 
інженер-технолог». Виходить, що ме-
ханік уже і не потрібен! І механізація 
вже не потрібна! А без неї, як без води, 
в усіх галузях народного господарства і 
особливо в АПК і не туди і не сюди. Є 
багато питань і до обґрунтування усіх 
цих так званих нововведень та удоско-
налення. Зміст статті Пастухова В.І. 
наводить на думку, що за цим новим 

стандартом будемо готувати з позицій 
«миттєвого прагматизму» суто корис-
тувачів, споживачів та спостерігачів 
закордонних машин та технологій, а не 
будівників власних, українських. Тобто 
заздалегідь закладається залежність від 
закордону, створюють сировинну базу 
для них. Що ж стосується компетенцій, 
то в статті з’явилися новації, так звані, 
інтегральні та загальні компетенції. Ці-
кавим також є і перелік фундаменталь-
них дисциплін та природничо-наукової 
підготовки для інженера, де взагалі 
відсутні теоретична механіка, механі-
ка матеріалів і конструкцій, ТММ і 
т. інше. Про підготовку якого інженера-
механіка йде мова? Я в прямій дискусії 
з професором Пастуховим В.І. висло-
вив цю позицію. З частиною зауважень 
він погодився, але склалося враження, 
що такі новації замовлені, що селу вже 
практично не потрібні ні механіки, ні 
механізація, ні наші машини і фахівці. 
Але, незважаючи на нинішні псевдо-
реформи і надумані новації, мудрі лю-
ди знають, що механіка – це стратегіч-
на наука, основа будови і експлуатації 
будь-якої техніки від побутової, сіль-
ськогосподарської до аерокосмічної. 

Оргкомітет конференції, її осно-
вний організатор, наш земляк, вихідець 
з ДНУ, в минулому декан факультету 
прикладної математики ДНУ, професор 
Грищак В.З. запрошує бажаючих взяти 
участь у конференції в наступному році. 
Я особисто отримав велике задоволен-
ня від участі у роботі цієї конференції. 
У жовтні 2017 року відбудеться ХVІІ 
МНТК «Вібрації в техніці і технологіях» 
на базі Вінницького національного аграр-
ного університету. Професор Паламар-
чук І.П., головний редактор однойменно-
го журналу, запрошує до участі.

Анатолій Дем’яненко, завідувач  
кафедри теор. механіки та  

опору матеріалів, професор

Чи потрібен агровиробнцтву інженер-механік,  
а інженеру-механіку – механіка?

Нові проблеми механіки породжують нові математичні методи до-
слідження, а нові математичні методи в свою чергу стимулюють роз-
виток досліджень проблем механіки і дають нові результати для прак-
тики. Саме цим питанням і була присвячена VІ МНТК «Актуальні про-
блеми прикладної механіки та міцності конструкцій», яка 25-28 травня 
2017 року проходила у м.Запоріжжі, на мальовничому о.Хортиці, на базі 
відпочинку Запорізького національного університету. 
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Колонка редакторки

Перед  
канікулами

Червневий випуск 
останній перед новим 
навчальним роком, він 
завжди рясніє підсум-
ками: фото з дипло-
мування, дер жавних 
іспитів, поїз док на 
олімпіади. Проте всю-
ди чутно розмови про 
відпочинок: у Карпа-
тах, на Середземному, 
Чорному, Азовському 
морях. Озерах Шаць-
ких і італійському 
Балатоні. Під час від-
пустки ми так відчай-
душно прагнемо себе 
винагородити за робо-
чий рік й просто тому, 
що життя лине швид-
ко – і тратимо навіть 
більше ніж заробляє-
мо. Втім, багатьох  ви-
ручає наявність дачі,  
а якщо недалеко є во-
доймище, то воно вже 
й слугує нам за Бала-
тон, Середземномор’я 
і всі інші Балі. Ми ви-
бираємось на дачу з 
дітьми, онуками і до-
машніми улюбленця-
ми. Дехто ще й з но-
утбуком і книжками 
у марній надії написа-
ти наукову статтю чи 
розділ дисертації.

Але час на відпо-
чинок має бути не-
доторканим. Він для 
насолоди: природою, 
спілкування з приєм-
ними людьми, ман-
дрів, бажання піймати 
миттєвості, що не по-
вторяться. Посидіти в 
тиші під абрикосовим 
деревом і подумати.

Розмаїтого, радіс-
ного всім літа!

19 травня, напередодні «останніх дзво-
ників», випускних свят у школах нам вдало-
ся відвідати відділ освіти та загальноосвіт-
ні навчальні заклади Петропавлівського 
району. Для представників інженерно-
технологічного факультету ДДАЕУ (до-
цента Гаврильченка О.С. і професора Го-
ворухи В.Б.) їх вчителі та діти вже ста-
ли добрими знайомими. Сонячна погода 
сприяла позитивним емоціям під час зу-
стрічей з школярами.

Всього в школах Петропавлівського 
району зараз навчаються 2669 учнів, з 
яких майже 200 є випускниками 11 класів. 
Побажання і прагнення самих випускників 
різняться. Хтось твердо впевнений у пріори-
тетному університеті і спеціальності, дехто 
ще перебуває в роздумах і обговорює питан-
ня вступу з батьками, а декому важко розі-
братися у різноманітті пропозицій вищих 
навчальних закладів і «хитросплетіннях» 
вступної кампанії 2017 року. 

У молоді багато запитань, найактуальні-
шими були з підготовки і проходження зо-
внішнього незалежного оцінювання – від-
повідального і хвилюючого кроку не тільки 
для школярів, а і для їх сімей. Багато хто з 
випускників ще не усвідомлюють важливос-
ті тих кроків, які доведеться зробити най-
ближчими місяцями. 

Головною метою нашої профорієнтаційної 
діяльності є підвищення мотивації молодих 
людей до здобуття вищої освіти, розкриття 
переваг навчання в аграрно-економічному 
університеті. Вища освіта дає ширші мож-
ливості для опанування фаху і особистого 
розвитку, а улюблена професія, робота при-
носять задоволення від результатів і сповню-
ють життя сенсом. Нашим завданням є до-
помагати їм поєднати раціональний вибір з 

покликом душі, і пояснити, що відповідаль-
ність за обраний напрям, в першу чергу, ле-
жить на їх плечах.

Сподіваємося, що поїздка була результа-
тивною, з поставленими завданнями ми спра-
вилися вдало. З великою повагою і вдячніс-
тю хочеться згадати директорів, завучів Пе-
тропавлівських шкіл № 1 та 2, Дмитрівської 
та Миколаївської шкіл, які значною мірою 
сприяли високому рівню організації і пози-
тивній атмосфері наших зустрічей. Окрема 
подяка – представникам відділу освіти Пе-
тропавлівської райдержадміністрації – голо-
ві Віктору Васильовичу Фоменку та мето-
дисту з кадрової роботи Катерині Іванівні 
Сап’яновій. Також не можу обійти увагою і 
вдячністю співробітників приймальної комі-
сії і особисто відповідального секретаря Ко-
бернюка С.О., які завжди готові підтримати і 
допомогти в проведенні профорієнтаційних 

заходів.
Залишаючи стіни 

навчальних закладів, 
довелося обмінятися 
з колегами думками 
про власний досвід 
закінчення школи, 
пригадати ті почуття 
та переживання, які 
супроводжували нас 
під час вступної кам-
панії. Всі зійшлися на 

думці про одне – попереду у нинішніх ви-
пускників незабутні та яскраві роки студент-
ського життя, їм можна трішки позаздрити і 
побажати успіхів на шляху до мрій.

Запрошуємо всіх бажаючих навчатися до 
нашого університету!

Олександр Гаврильченко,  
завідувач кафедри механізації  

виробничих процесів у тваринництві

Профорієнтаційна робота  
в Петропавлівському районі


